
PROTOKÓŁ Nr IV/2024 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 1 sierpnia 2024 roku 

w godzinach: 9
00

 – 10
17

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11.. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                          15. Zymon Marcin 

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej      

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

                                    

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy  

3. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

4. Ewelina Kotyła – p.o. Dyrektor GCKSiT w Radecznicy  

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Podjęcie Uchwał:  

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok. 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica. 

c) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnościami przesyłu, przejazdu                   

i przechodu nieruchomości oznaczonej jako działki nr ewidencyjny 1041/7 i 

1054/4 obręb 0018 Zaporze, stanowiącej własność Gminy Radecznica. 

d) w sprawie uchylenia Uchwały Nr III.19.2024 Rady Gminy Radecznica z dnia 26 

czerwca 2024 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Radecznica do roku 2030.  



8. Podjęcie Deklaracji Nr 4. 

9. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marcin Zymon,*otwieram IV sesję 

Rady Gminy Radecznica IX kadencji*.  

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż w obradach uczestniczy piętnastu Radnych, 

stwierdził że obrady są prawomocne. 

 

Ad.3.  

Przewodniczący Rady Pan Marcin Zymon poinformował, iż nie było uwag do protokołu         

z obrad poprzedniej sesji, dlatego zaproponował aby przyjąć protokół w takiej formie w jakiej 

został sporządzony.  

Następnie odczytał proponowany porządek obrad sesji oraz powitał  obecnych na sesji Pana 

Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, panie i panów Radnych  i Sołtysów, zaproszonych 

gości.  

Uwag do proponowanego porządku obrad nie było więc odbyło się głosowanie nad 

porządkiem obrad, z wynikiem 15 głosów „za”. Porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad.4.  

Przewodniczący obradom poinformował, że w okresie międzysesyjnym obradowały trzy 

Komisje Rady Gminy Radecznica:  

- Komisja Rolnictwa, Planowania i Budżetu – 23 lipiec 2024 rok  

- Komisja Samorządowa i Socjalno-Społeczna – 26 lipiec 2024 rok  

- Komisja Kultury Oświaty i Wychowania – 26 lipiec 2024 rok  

Przedstawił jakie były tematy obrad poszczególnych Komisji Rady Gminy.  

 

Ad.5.  

Radny Pan Jerzy Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Pana 

Marcina Zymona i podpowiedzieć pozytywnie, że Radny po zakończeniu 7 dnia od sesji ma 

określony czas dniowy do składania uwag do protokołu obrad z poprzedniej sesji. Podkreślił, 

iż w tym momencie Radny nie powinien składać żadnych uwag bo już jest za późno (tak 

przewidują przepisy).  

 

Radna Pani Beata Pawelczyk zapytała:  

- czy będzie jakaś modernizacja, remont naszej oczyszczalni ścieków w Radecznicy?  

- co jest ze stroną Gminy na Facebooku?  

 

Sołtys Pan Roman Kapica poprosił aby poinformować Zarząd Dróg Powiatowych żeby w 

miejscowości Gruszka Zaporska oznaczyć odpowiednio  zakręt i zrobić brakujące pobocza bo 



jest tam dużo wypadków. Następna sprawa część mieszkańców Gruszki Zaporskiej nie ma 

oświetlenia i jest teraz prowadzony projekt naziemnej linii elektrycznej więc można to 

poprowadzić w jednym wykopie.  

 

Radny Pan Jerzy Gumieniak zgodził się z wypowiedzią Sołtysa Gruszki Zaporskiej Pana 

Romana Kapicy.  

 

Radny Pan Wiesław Studziński poprosił aby Zarząd Dróg Powiatowych zweryfikował stanu 

chodników w Mokrymlipiu.  

 

Radny Pan Jerzy Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Radnego Pana Wiesława 

Studzińskiego aby z Zarządu Dróg Powiatowych kompleksowo przejrzeli stan dróg                 

i chodników w Gminie.  

 

Ad.6.  

Na początku Pan Wójt Edward Polak powitał nowego pracownika Urzędu Gminy Panią 

Sekretarz Beatę Trochimiuk.  

Wszystkie uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady Gminy Radecznica zostały przekazane do 

właściwych organów nadzoru.  

Pan Wójt dokonał sprawozdania działań międzysesyjnych: 

- został przeprowadzony nabór wniosków na montaż przydomowych oczyszczalni ścieków 

(wpłynęło ponad 260 wniosków), schemat tego zadania został przedstawiony w kilku 

zdaniach przez Pana Wójta Edwarda Polaka.  

 

Od ostatniej sesji ogłoszono szereg przetargów:  

- budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Radecznica etap IV część I – na ten etap 

zostało przeznaczone 3 000 000 złotych. Otwarcie ofert nastąpiło w dniu 29 lipca 2024 roku,  

- modernizacja świetlicy wiejskiej w Zaporzu  

- został wyłoniony wykonawca dowozu dzieci do szkół  

- został wyłoniony wykonawca dowozu niepełnosprawnych dzieci do szkół  

- na odbiór i zagospodarowanie odpadów z Gminy Radecznica 

- renowacja Kapliczki Św. Antoniego na wodzie w Radecznicy 

- wymiana dachu na remizie OSP w Podborczu 

- na Strategię Rozwoju Gminy Radecznica  

- na zakup kruszywa dla Gminy  

- wyłoniony został inspektor nadzoru  

- zapytanie ofertowe na przydomowe oczyszczalnie ścieków 

Wyżej wymienione zadania zostały w kilku zdaniach przedstawione przez Pana Wójta 

Edwarda Polaka.  

Ponadto 28 lipca 2024 roku odbył się rajd rowerowy zorganizowany przez GCKSiT               

w Radecznicy. Trasa rajdu wyniosła ponad 50 km.  

W dniu 17 lipca 2024 roku został złożony wniosek na budowę zbiornika retencyjnego             

w miejscowości Gaj Gruszczański.  



Wpłynął wniosek od osoby, która jest zainteresowana zakupem działki i budynku po byłym 

Ośrodku Zdrowia. Ta osoba chcę w tym miejscu prowadzić działalność kulturalno-

oświatową, zorganizować miejsce spotkań dla młodzieży i punkt gastronomiczny.  

Zostały przygotowane umowy dla najemców dla firm, które chcą prowadzić żłobek                  

i fizjoterapię w Radecznicy.  

 Pan Wójt poinformował o spotkaniu z Lokalną Grupą Działania Silne Biłgorajskie odnośnie 

naboru wniosków dla Stowarzyszeń, Gmin w ramach LGD.  W związku z tym mamy szansę 

jako Gmina pozyskać środki około 200 000 złotych na stworzenie miejsca rekreacyjno-

turystycznego na terenie Gminy. Propozycja padła na Podlesie Małe dokładnie jezioro, 

(stworzenie altany, parkingu lub pogłębienie jeziora, siłownia plenerowa).  

 

Następnie Pan Wójt Edward Polak wyjaśnił dlaczego Gmina Radecznica odstąpiła od 

projektu sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji.  

Poinformował również ogłoszonym przez Wojewodę Lubelskiego naborze wniosków do 

Rządowego Programu Budowy Dróg i tutaj Gmina Radecznica przygotowuje się do złożenia 

wniosku na drogę nr 7015 w Latyczynie. Wyjaśnił jakie trzeba spełnić kryteria w tym 

Programie. 

 

Po sprawozdaniu Pana Wójta głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak poinformował, że         

w momencie głosowaniem nad uchwałami miał prosić o wyjaśnienie odstąpienia Gminy 

Radecznica od projektu sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji.  

 

Ad. 7.  

Podjęcie uchwał:  

a) Pierwszą rozpatrywaną uchwałą jest uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

2024 rok. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały. Dyskusji nad projektem 

nie było zatem nastąpiło głosowanie jawne nad uchwałą. 

 

Z powodu problemów technicznych Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę.  

 

Przerwa w obradach 9
38 

do  9
51 

 

Kontynuując po przerwie odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą w sprawie zmian            

w budżecie Gminy na 2024 rok z wynikiem 15 głosów „za”. Uchwała została przyjęta 

jednomyślnie.  

 

Następną procedowana uchwałą była uchwała w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Radecznica. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i poddał pod 

głosowanie Radnym z wynikiem 15 głosów „za”, uchwała została jednomyślnie przyjęta.  

 

Głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak – poddał pod rozważenie Przewodniczącemu Rady 

Gminy sugestię aby nie odczytywał całej treści uchwał z wyjątkiem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy, dzięki temu przebieg sesji będzie sprawniejszy.  

 



W dalszej części obrad następną uchwałą jest uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

obciążenie służebnościami przesyłu, przejazdu i przechodu nieruchomości oznaczonej jako 

działki nr ewidencyjny 1041/7 i 1054/4 obręb 0018 Zaporze, stanowiącej własność Gminy 

Radecznica. Treść uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady Gminy Marcina 

Zymona. Dyskusji nad uchwałą Radni nie podjęli więc odbyło się  głosowanie jawne z 

wynikiem 15 głosów „za” przyjęciem uchwały.  

 

Czwartą procedowaną uchwałą jest uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr III.19.2024 

Rady Gminy Radecznica z dnia 26 czerwca 2024 roku w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Radecznica do roku 2030. 

Przewodniczący obradom nadmienił, że Pan Wójt w swojej wypowiedzi wyjaśnił powody 

uchylenia tej uchwały. Treść uchwały została odczytana i poddana pod głosowanie jawne 

Radnym z wynikiem 15 głosów „za” przyjęciem uchwały.  

 

Ad.8.  

W punkcie tym została odczytana treść Deklaracji Nr 4. Następnie Przewodniczący Rady 

poddał deklarację pod głosowanie jawne Radnych Gminy z wynikiem 15 głosów „za”. 

Deklaracja została przyjęta jednomyślnie.  

 

Ad.9.  

W odpowiedzi na zadane wcześniej pytania głos zabrał Pan Wójt Edward Polak.  

 

Pytanie dotyczące rozbudowy oczyszczalni ścieków w Radecznicy – Pan Wójt odpowiedział, 

że obecna oczyszczalnia ma przepustowość 250 m
3
 na dobę i nie ma potrzeby jej rozbudowy, 

a gdyby zaistniała taka potrzeba to w tej chwili nie byłoby środków, bo te środki z KPO, które 

są przeznaczone na infrastrukturę kanalizacyjną zostaną przeznaczone na budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków.   

 

Przekazywanie informacji przez facebooka – zdaniem Pana Wójta ważniejsza jest strona 

Gminy niż facebooka, i kwestia aktywowania strony jest do przemyślenia.  

 

Zakręt w miejscowości Gruszka Zaporska – powinien być ogranicznik prędkości bo to jest 

teren zabudowany, nie ma podstaw do wzywania osoby z Zarządu Dróg Powiatowych w tej 

kwestii ponieważ możemy być wyśmiani.  

 

Sprawa chodników – w tym temacie zostanie wezwana osoba z Zarządu Dróg Powiatowych 

do zapoznania się ze stanem faktycznym, ponieważ ta droga jest jeszcze na gwarancji.  

Kwestia obcinania gałęzi przy drogach powiatowych trzeba wystąpić z pismem wtedy będzie 

lepsza reakcja niż przez telefon.  

 

Oświetlenie w miejscowości Gruszka Zaporska – Komisje Rady Gminy muszą 

przedyskutować ten temat na posiedzeniach i zadecydować czy będą środki na to zadanie czy 

nie.  

 



Pan Wójt Edward Polak poinformował, że 18 sierpnia 2024 roku odbędą się Dożynki 

Powiatowe w Stary Zamościu. Trzeba zebrać chętną delegacje, która pojedzie na te Dożynki     

i będzie godnie reprezentować naszą Gminę.   

 

Dnia 1 września odbędą się Dożynki Gminne na które Pan Wójt zaprosił wszystkich 

mieszkańców Gminy Radecznica i nie tylko. Poprosił Panie i Panów Sołtysów o pozostanie 

chwilę po sesji w celu omówienia spraw związanych ze zmianą funduszu sołeckiego na 2025 

rok.  

Głos zabrał Sołtys Pan Roman Kapica – poprosił o zrobienie pobocza na ostrym zakręcie       

w Gruszce Zaporskiej. 

 

Ad.10. 

Brak interpelacji. 

 

Ad.11. 

Głos zabrał Radny Pan Mirosław Poświatowski w imieniu Stowarzyszenia Przyjazna Wieś  

zaprosił wszystkich na festyn „Na sportowo i wesoło” w miejscowości Zakłodzie dnia 4 

sierpnia 2024 roku od godziny 15.00.  

 

Pani p.o. Dyrektor GCKSiT Ewelina Kotyła po krótce udzieliła szczegółowych informacji      

o zaplanowanych Dożynkach Gminnych przypadających na dzień 1 września 2024 roku.  

 

Radny Pan Wiesław Studziński zgłosił, że w Mokrymlipiu na przejściu dla pieszych nie 

działają światła.  

 

Radny Pan Jerzy Gumieniak zgłosił, że w miejscowości Gruszka Zaporska podczas żniw 

został uszkodzony znak drogowy.  

 

Ad.12. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała: A. Janowska                                                      Przewodniczący Rady Gminy  

 

                                                                                                                  Marcin Zymon 

 

 

 

 

 


